
 

                                                                                                                                                 

                                                                                                                                                        

Αθήνα, 3 Ιουλίου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 

Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής 

 

Θέμα: «Απαιτούνται συγκεκριμένες απαντήσεις για τις 5 νέες ΠΟΑΥ στον Αργοσαρωνικό» 

 

Αποτελεί κεντρική θέση του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ότι για να υπάρξει βιώσιμη υδατοκαλλιέργεια και προστασία του 

περιβάλλοντος, χρειάζονται ξεκάθαροι κανόνες και χωρικός σχεδιασμός. Σε αυτό το πλαίσιο, η ίδρυση 

«Περιοχών Οργανωμένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών» (ΠΟΑΥ), καθώς και Φορέα Διαχείρισης της 

ΠΟΑΥ, αποτελούν απαραίτητη προϋπόθεση, καθώς η ελλιπής άσκηση εποπτείας από τις αρμόδιες αρχές 

έχει οδηγήσει, στο παρελθόν, σε επεκτάσεις των μονάδων υδατοκαλλιεργειών, χωρίς διαβούλευση, χωρίς 

την απαραίτητη ενημέρωση των κατοίκων της περιοχής αλλά και χωρίς ουσιαστικό χωροταξικό σχεδιασμό 

που λαμβάνει υπόψη τη «φέρουσα ικανότητα» της κάθε περιοχής.  

 

Αυτό όμως που παρατηρείται σήμερα, είναι, σε βάρος των κατοίκων, του περιβάλλοντος κι ερήμην της 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης, η Κυβέρνηση να χωροθετεί τη δημιουργία Περιοχών Οργανωμένης Ανάπτυξης 

Υδατοκαλλιεργειών (ΠΟΑΥ). Χαρακτηριστική περίπτωση η χωροθέτηση τέτοιων 5 ΠΟΑΥ στον 

Αργοσαρωνικό Κόλπο, γεγονός που έχει προκαλέσει έντονες αντιδράσεις στις τοπικές κοινωνίες και ανάμεσα 

στους φορείς των συγκεκριμένων περιοχών. 

 

Κορύφωση αυτής της πολιτικής της Κυβέρνησης είναι η επιστολή που μας κοινοποιήθηκε, 11 δήμαρχων - 

Αίγινας, Επιδαύρου, Ερμιονίδας, Κορινθίων, Βόρειας Κυνουρίας, Νότιας Κυνουρίας, Ναυπλιέων, Πόρου, 

Σαλαμίνας, Σπετσών και Τροιζηνίας-Μεθάνων και οι οποίοι στέκονται απέναντι στο σχέδιο για ίδρυση πέντε 

(5) ΠΟΑΥ στον Αργοσαρωνικό, σημειώνοντας ότι δεν υπάρχει σχέδιο και καμία πρόθεση για την προστασία 

των τοπικών περιοχών.  

 

Ο Αργοσαρωνικός είναι μια κλειστή θαλάσσια περιοχή, με φυσικούς κόλπους, συμπλέγματα βραχονησίδων 

και στον οποίο βρίσκονται πολλοί παράλιοι οικισμοί. Οι φορείς που βλέπουν ανεξέλεγκτα να δίνονται άδειες 

για την ως άνω εκμετάλλευση, επισημαίνουν ορθά την ανάγκη ύπαρξης οργανωμένου και συστηματικού 

διαλόγου για τον τρόπο παραγωγικής ανάπτυξης κάθε περιοχής, στο πλαίσιο της ανάγκης υιοθέτησης 

προτύπων που θα εξασφαλίζουν την αειφορία. 

 

Επειδή οι ΠΟΑΥ αποτελούν το απαραίτητο πλαίσιο για την ορθή και κατάλληλα χωροθετημένη ανάπτυξη 

αυτού του πολύ σημαντικού εξαγωγικού κλάδου της πρωτογενούς παραγωγής, δηλαδή των 

υδατοκαλλιεργειών, και επομένως η σχετική νομοθεσία πρέπει να τηρείται στο ακέραιο, ώστε να 

προστατεύεται το περιβάλλον και να εξασφαλίζεται η βιωσιμότητα της παραγωγικής δραστηριότητας, 

Επειδή στην υπ’ αριθ. 211/20217 γνωμοδότηση του ΣτΕ τονίζεται πως χρειάζεται να επανεξεταστούν οι 

επιπτώσεις του καθορισμού της ΠΟΑΥ σε περιοχές που υπάρχουν λιβάδια Ποσειδωνίας και εμπίπτουν στο 

δίκτυο NATURA 2000, 

 

Επειδή οι σχεδιαζόμενες ΠΟΑΥ φαίνεται ότι θα επιβαρύνουν ακόμη περισσότερο το ήδη εύθραυστο φυσικό 

περιβάλλον, μη λαμβάνοντας επαρκώς υπόψιν την «φέρουσα ικανότητα» του θαλάσσιου περιβάλλοντος 
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αλλά και υπάρχει σοβαρός κίνδυνος να υπονομεύσουν τις προοπτικές ήπιας τουριστικής ανάπτυξης της 

ευρύτερης περιοχής,  

 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί   

1. Η Μελέτη  Στρατηγικών Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για τις πέντε (5) ΠΟΑΥ του 

Αργοσαρωνικού είναι πλήρης; Διαθέτει επικαιροποιημένα στοιχεία; Που βασίζονται και ποιες 

παραμέτρους λαμβάνει υπόψη της;  

2. Οι μελέτες ΣΜΠΕ λαμβάνουν υπόψη στοιχεία για τις σωρευτικές συνέπειες στο εσωτερικό κάθε 

ΠΟΑΥ ή μεταξύ ΠΟΑΥ; 

3. Έχει γίνει μελέτη επιπτώσεων στα λιβάδια Ποσειδωνίας στην περιοχή, από την λειτουργία των 

υπαρχουσών μονάδων ιχθυοκαλλιέργειας; Ικανοποιούνται οι απαιτήσεις της απόφασης του ΣτΕ 

(211/2021); 

4. Έχουν ληφθεί υπόψη οι τεκμηριωμένες και πολύ ισχυρές ενστάσεις πολιτών και Δημοτικών 

Συμβουλίων των περιοχών αυτών αλλά και οι πολύ μεγάλες αντιδράσεις τοπικών κοινωνικών και 

κινημάτων σε αυτή την καταστροφική, για το φυσικό περιβάλλον και τις τοπικές κοινωνίες, 

προοπτική που προωθεί η Κυβέρνηση; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Γαβρήλος Γιώργος 

Ψυχογιός Γιώργος 

 

 

Ζαμπάρας Μίλτος 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Δούρου Ρένα 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Μαμουλάκης  Χαράλαμπος  

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μπάρκας Κώστας 

 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Παππάς Νίκος 

 

Τσαπανίδου Πόπη 

 

 




